
سخنی با دولتمردان، صنعتگران، مقام معظم 
رهبری و ملت ایران

فرش  شرکت  مدیرعامل  حمیدی-  رضا  مهندس 
مشهد و عضو هیئت مدیره انجمن صنایع نساجی 
ایران- مطالب خود را با این نکته آغاز کرد که بیش 
با افتخار در خدمت صنعت کشورم  از 51 سال است 
می باشم و با توجه به کمی وقت مطالب را به 4 بخش 
سخنی با دولتمردان، سخنی با صنعتگران، سخنی با رهبر 

و سخنی با ملت ایران تقسیم می نمایم.
حمیدی ضمن اعلام این مطلب که صحبت های من 
از دید انتقاد نمی باشد بلکه درد دل و شرح حال است، 
خطاب به دولتمردان گفت: تلاش های بسیاری شده ولی 
حجم موجودی انبار کارخانجات ، آمار فروش ، عدم امکان 
افزایش قیمت ها در 2 سال اخیر در بسیاری از صنایع هنوز 
نشانه های خروج از رکود را نشان نمی دهد؛ در شرایط 
مشابه در اکثر کشورها در چنین مواقعی مقدار مالیات را 

کاهش می دهند که در کشور ما برعکس عمل شد!
وی سپس به معضل قاچاق پرداخت و گفت: قاچاق 
تعطیل  بر  علاوه  سال  در  دلار  میلیارد   20 از  بیش 

هزاران واحد تولیدی و علاوه بر گسترش وحشتناک 
به  آسیب های اجتماعی که مقام رهبری اخیرا شدیداً 
آن اشاره فرمودند از محل عدم پرداخت سود و حقوق 
گمرکی و عدم پرداخت مالیات این حجم خرید و فروش 
سالیانه 20400 میلیارد تومان به خزانه دولت زیان وارد 
می نماید ، اقدامات اخیر دولت در مبارزه با قاچاق موثر 
بوده و حدود 5 میلیارد دلار کاهش یافته است ، کالای 
مکشوفه اگر قرار است به بازار داخلی وارد شود باید مزاحم 
تولیدات داخلی نباشد و قیمت آن براساس پرداخت سود 
و عوارض گمرکی و مالیات های متعلقه تعیین شود یا 
معدوم یا به کشورهای مستضعف اهدا شود. به گفته این 
صنعتگر نساجی، کنترل خردمندانه و ملی گرایانه واردات 
به خصوص کالای مشابه تولیدات داخلی و مبارزه جدی با 
قاچاق ، 40 تا 50 درصد رکود فعلی را کاهش خواهد داد. 
)فرمایش رهبر روز کارگر امسال جنسی که مشابه داخلی 

دارد مطلقاً وارد نشود.(
مدیرعامل شرکت فرش مشهد تصریح کرد: اداره کشور 
کاهش  هم  نفت  درآمد  است  بسیاری  هزینه  نیازمند 
چشمگیر داشته ولی گرفتن مالیات فقط از قانون مداران 

گزارشی از برگزاری مراسم گرامیداشت 
روز ملی صنعت و معدن

اشاره:
مراسم روز ملی صنعت و معدن با حضور وزیر صنایع 
دولتی،  کارشناسان  مسئولان،  مدیران،  معادن،  و 
تشکل ها،  نمایندگان  مدیران،  مجلس،  نمایندگان 
صنعتگران و تولیدکنندگان بخش خصوصی در سالن 
اجلاس سران برگزار شد و طی آن از 43 واحد صنعتی 

ومعدنی و پیشکسوت نمونه تقدیر به عمل آمد. 
در این همایش برخلاف وعده اولیه، رئیس مجلس 
نداشت،  شورای اسلامی- دکتر لاریجانی- حضور 
از مقامات ارشد کشور، وزیر صنعت و معدن میزبان 
شاخص این مراسم بود و جای چهره هایی از جمله 
معاون اول رئیس جمهور، وزیر اقتصاد و ... خالی به 

نظر می رسید. 
در مراسم گرامیداشت روز صنعت و معدن شرکت های 
»نساجی خوی«، »اطلس پود« و »دسترنج رضابافت« 
در بخش  صنایع نساجی موفق به دریافت تندیس 
شدند. اما سهم صنایع نساجی از این مراسم فقط سه 
برگزیده نبود، زیرا مهندس رضا حمیدی- پیشکسوت 
و صنعتگر شناخته شده نساجی و مدیرعامل شرکت 
بخش  از  سخنران  اولین  به عنوان  مشهد-  فرش 

خصوصی به تریبون سخنرانی دعوت شد.

جذب سرمایه گذاری خارجی؛ 
تنها راه نجات تولید و صنایع

گزارش
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کمی ظلم است که امیدواریم دولت محترم در اخذ مالیات 
از مالیات معافان و مالیات گریزان موفق گردد تا فشارهای 

مالیاتی به قانون مداران کاهش یابد.
عضو هیئت مدیره انجمن صنایع نساجی ایران، کمبود 
نقدینگی و سرمایه در گردش را باعث تعطیلی یا کاهش 
تولید هزاران واحد دانست در حالی که فقط 12/5 درصد از 

سپرده های بانکی در گردش است.
حمیدی یادآور شد: ضمن تشکر از کاهش سود تسهیلات 
و سپرده های بانکی و برخورد با ترفندهای زیرکانه برخی 
بانکها، باور بفرمایید برای نوسازی،  توسعه،  تکمیل 
زنجیره تولید و ایجاد واحدهای جدید باید تسهیلات با 
سود یک رقمی تامین شود همانند تسهیلاتی که برای 
خرید  باز  برای  اخیرا  و  توریستی  گسترش  طرحهای 
خدمت مقدس سربازی با نرخ 4 درصد مصوب فرمودید. 

باور بفرمایید ما صنعتگران بچه اندر نیستیم!!
وی با بیان این مطلب که تعداد بسیاری از صنایع با محیط 
زیست مشکل دارند، افزود: قانون یک درصد جریمه از 
فروش برای واحدهای آلاینده دردی را دوا نمی کند. بارها 
به مسئولین مربوطه پیشنهاد داده ام از محل همین جریمه 
و مقداری وام بانکی به واحد آلاینده وام 4 درصد بدهید. 
تصفیه خانه بسازد زیر نظر محیط زیست ضمناً این قانون 
نقص بزرگی دارد ؛ این قانون باید مختص یک درصد 
فروش فقط بخش آلاینده یک واحد تولیدی باشد نه کل 

فروش آن واحد.
مدیرعامل شرکت فرش مشهد، گسترش صادرات را 
نیازمند نگاه ویژه و دست و دل باز دانست و گفت: کشور 
همسایه )به اصلاح دوست( ما برای تصاحب بازارها و 

رقابت با واحدهای تولیدی ما به صادرکننده اش، سوبسید 
و امکانات بسیاری می دهد. 

وی خطاب به وزیر صنعت گفت: جناب آقای نعمت زاده! 
در حال حاضر بهترین مناطق تجاری و فروش شهرهای 
عمده ما به تصرف برندهای همین کشور دوست در آمده 
است. ضمناً بد نیست در آمار صادرات 2 ساله اخیر کشور 
به سهم مواد خام و نیم ساخته که ارزش افزوده و اشتغال 

را به آن سوی مرزها می برد، توجه نمائیم.
عضو هیئت مدیره انجمن صنایع نساجی ایران، بخش 
دیگری از مشکلات فعلی صنعت کشور را به شرح زیر 

برشمرد:
*گرفتاران وام های ارزی صندوق ذخیره ارزی بیش از 
5000 واحد از نمایندگان محترم مجلس انتظار دادند 

مصوبه پایان دوره قبل را اصلاح فرمایند.
*بازنگری قانون کار براساس الزامات اقتصاد مقاومتی و 

اقدام و عمل
*جایگاه بخش خصوصی در تصمیم گیری هایی اقتصادی 

دولت باید چشمگیر باشد.
*کمک به صنایع برای رشد بهروری

و  تولید  هزینه های  کاهش  برای  صنایع  به  *کمک 
رسیدن به قیمت های رقابتی

*با توجه به هزینه های کمر شکن توزیع در واحدهائی که 
کالای نهائی مصرفی می سازند که تا 50 الی 60 درصد 

می رسد، وام ویژه مصوب شود.
*توجه ویژه به مسأله کم آبی که تاکنون حدود 10 میلیون 
نفر از کشاورزان کشور را تبدیل به حاشیه نشین شهرهای 

بزرگتر درآورده و به رکود شدت می بخشد.

*همانطور که وزارت دارائی در دریافت مطالبات خود از 
صنعتگر با سود 30 درصد توافق می نماید دولت جمهوری 
اسلامی با صنایع طلبکار از خود از زمان حدوث بدهی با 
نرخ 30 درصد محاسبه نماید که در حکومت عدل علی 

چنین باید باشد.
*توجه به اجرای کامل قوانین بهبود فضای کسب و کار 
و رفع موانع تولید قبل از اینکه این قوانین کارآمدی خود 

را از دست بدهند.
وی تأکید کرد: شما را به خدا جلوی این همه دزدی ها  
و چپاول های میلیاردی را بگیرید وگرنه راهی جز اخذ 
مالیات بیشتر از ما وجود ندارد؛ ضمن این که به گفته یکی 
از اقتصاد دانان تا در جامعه ای سود تولید به سود دلالی و 
خرید و فروش ارز و سکه و زمین و غیره فزونی نیابد، اکثر 

نسخه های اقتصادی مثمر ثمر نخواهند بود.
صنعتگران  به  خطاب  را  خود  دیگر  بخش  حمیدی، 
اختصاص داد و گفت: خوب می دانیم تمام مشکلات 
امروز صنعت مربوط به دولتمردان ، مجلسیان و بانک ها 
مربوط  خودمان  عملکرد  به  هم  بخشی  و  نمی باشد 

می شود.
مدیرعامل شرکت فرش مشهد ضمن بیان این مطلب 
که باید ضمن بیان انتقادات و پیشنهادات و تلاش هائی که 
می کنیم بسیار صبور باشیم؛ اذعان داشت: برای نوسازی 
و به روز شدن صنعت باید به هر طریق ممکن و در حد 

امکان تلاش نمائیم.
به اعتقاد  این پیشکسوت صنایع نساجی، برای دانش بنیانی 
تمام یا بخشی از صنعتمان توجه نمائیم در زمانی که دنیا 
در یک حرکت شتابان برای علوم و فناوری های جدید 

رضا دسترنج - مدیرعامل دسترنج رضا بافتصمد صدقی نسب - مدیرعامل اطلس پوداحمد قصابی - مدیرعامل نساجی خوی

 39 شماره 164    مرداد 95  



تکمیلي ایجاد مي شود و یک دلار فعالیت اقتصادي در 
حوزه صنعت 3 دلار ارزش اقتصادي به همراه دارد.

شریفی تصریح کرد: ارزش ذخایر معدنی کشف شده 
طبق آمار  700 میلیارد دلار و براساس برآورد های تقریبی 
این ذخایر یک هزار و 400 میلیارد دلار است، در حالی که 
فقط 100 هزار کیلومتر مربع  از مساحت کشور اکتشاف 

شده است. )حدود 7 درصد از خاک ایران( 
دبیرکل انجمن سنگ ایران ادامه داد: ایران با داشتن 27 
میلیارد تن ذخیره کشف شده در ردیف پانزدهم قدرت 

جهاني در حوزه معدن قرار  دارد. 
به اعتقاد این فعال معدنی، بخش معدن 1/13 درصد تولید 
ناخالص ملي داخلي را به خود اختصاص داده و این سهم 
در فرآورده هاي معدني به 6 درصد رسیده که نشان از 
ارزش افزوده 6 برابري در بخش سرمایه گذاري معدن 

دارد.
شریفی تصریح کرد: ارزش تولیدات معدني کشور حدود 
10 میلیارد دلار  است، این رقم 1/2 درصد از سهم جهان 
را به کشورمان اختصاص مي دهد که آمار جالبی نیست. 

وی اذعان داشت: سال 1393  در بخش اکتشاف، 1/8 
میلیارد تن ذخایر جدید کشف  شد که این رقم در سال 
1394 به 600 میلیون تن کاهش یافت. در این بخش 
سالانه 2 هزار پروانه اکتشاف صادر مي شد که این رقم در 

سال 1394 به 900 پروانه کاهش یافته است. 
شریفی، مهم ترین راهکار خروج معدن از رکود را عواملی 
صنعتي  برداشت  معدني،  سرمایه گذاري  توسعه  مانند 
از معادن و تکمیل زنجیره ارزش افزوده صنایع معدني 
دانست و گفت: در حال حاضر فعالیت هاي معدني با 
امنیت مواجه می باشد که به دلیل وجود  چالش عدم 

می باشد نباید محور توسعه صنعت ایران، فناوری های 
قدیمی باشد که اروپائیان می خواهند از شر آنها خلاص 

شوند.
وی، تقویت ارتباط صنعت و دانشگاه را ضروری دانست 
و گفت: نباید علم ها برای انبار کردن تولید شوند، در 
جهان توسعه یافته علم و تکنولوژی موازی هم حرکت 

می نمایند.
حمیدی اضافه کرد: به کیفیت تولیداتمان و استانداردهای 
مربوطه حداکثر توجه و تلاش را داشته باشیم ما حق 
نداریم از هموطنانمان بخواهیم جنس نامرغوب ما را 
بخرند، توجه به اصل مشتری مداری در جهان رقابتی 

امروز اجتناب ناپذیر است.
ویژه  توجه  خواستار  مشهد،  فرش  شرکت  مدیرعامل 
صنعتگران به برند سازی و نشان تجاری ارزشمند و به 
تولید بدون کارخانه برای مقابله با برندهای وارداتی شد 
و هم چنین حفظ محیط زیست در محدوده صنعت شد 
و اضافه کرد: GDP ایران 40 درصد ترکیه، مصرف 
انرژی ما 2 برابر آنهاست و برای ایجاد1000 دلار ارزش 

افزوده پنج برابر ترکیه انرژی مصرف می نمائیم.
وی بیان داشت: ما صنعتگران از تلاش های دولتمردان 
در مبارزه با قاچاق ، فسادها ، کاهش نرخ سود سپرده و 
کاهش نرخ سود تسهیلات و تلاش برای وصول مالیات 
حقّه از مالیات گریزان و مالیات معافان تشکر می نمائیم، 
ما صنعتگران از سازمان های اطلاعاتی کشور و از جان 
بر کفان بسیجی سپاهی و ارتشی که امنیت امروز کشور 
خود را در جهان ناآرام مدیون بیداری و هوشیاری آنها 

می دانیم؛ تشکر می نمائیم.
حمیدی در بخش دیگر این سخنرانی عنوان داشت: مقام 

معظم رهبری، شما در 6 ساله اخیر مداوماً در پیام ها و 
نامگذاری ها همیشه در موارد اقتصاد ، صنعت ، صنعتگر، 
سرمایه گذار ایرانی و کارگر ایرانی، در برخورد با قاچاق، 
واردات و صادرات رهنمودهای بسیار ارزنده ای داده اید از 
طرف صنعتگران کشور ضمن تشکر بسیار از جنابعالی 
درخواست می نمائیم دستور تشکیل کمیته پیگیری صادر 

بفرمائید.
وی در پایان خطاب به ملت ایران گفت: شما در طول 
سال های متمادی، بارها نشان داده اید که اگر بخواهید 
کوه را از جای می کنید. در حال حاضر بعضاً کالائی که 
می خرید باعث حفظ اشتغال کارگران و بهبود اقتصادی 
کشورهای دیگر می شود از شما درخواست و خواهش 
به  فقط  نه  ایرانی  مرغوب  کالای  خرید  با  می کنیم 
صنایع ایران زمین کمک نمائید بلکه باعث حفظ اشتغال 
شرافتمندانه صدها هزار فرزندان ایران )که می خواهند نان 
حلال بخورند( کمک نمائید ، پسران و دختران ما به دلیل 
از دست دادن شغل شرافتمندانه و فشارهای اقتصادی 
ورطه های  در  سقوط  و  اجتماعی  آسیب های  گرفتار 
نامناسب  نشوند. آنها پسران و دختران شرافتمند و نجیب 

خودتان هستند.

چالش عدم امنیت در فعالیت های معدنی
احمد شریفي- دبیرکل انجمن سنگ ایران- به عنوان 
دومین سخنران به جایگاه دعوت شد. وی، نقش معدن 
در ارتقای کشور را علاوه بر افزایش تولید ناخالص داخلی 
و رشد اقتصادی، در ایجاد فرصت های شغلی و کاهش 
فقر در جامعه دانست و گفت: طبق آمارهای جهانی، 
به ازاي هر شغل مستقیم در معدن 17 شغل وابسته و 

پورمند - مدیر شرکت میدکو شریفی - دبیر کل انجمن سنگ ایران
حمیدی- عضو هیئت مدیره انجمن صنایع 

سلیمانی - مدیر گروه صنعتی کالهنساجی ایران
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قوانین موازي در برخورد با معارضان به وجود آمده است.
به اعتقاد دبیرکل انجمن سنگ ایران، براي حمایت از 
بخش معدن باید تدوین و اعلام سیاست های روشن و 
شفاف در بخش معدن، ایجاد امنیت در سرمایه گذاري 
از فعالان معدنی، حذف  و حمایت سیاسی و قضایی 
تصدي گري دولت در وظایف غیرحاکمیتی و تفویض 
به تشکل های حرفه ای و تخصصی معدن،  اختیارات 
پشتیبانی مادی و معنوی زنجیره های ارزش محصولات 
معدنی، ایجاد بستر هاي مناسب براي جذب سرمایه هاي 
بزرگ در مقیاس بین الملل و فعال کردن بازرگاني خارجي 
در جهت توسعه صادرات بخش معدن، سرمایه گذاری 
اکتشافات  خصوص  )به  اکتشاف  بخش  در  کلان 
عمقی(، ارتقای زیرساخت های حمل و نقل ) به خصوص 

حمل و نقل ریلی(   مورد توجه مسئولان قرار گیرد.  

وزارت سرمایه گذاری و صادرات
غلامعلی سلیمانی- مدیر گروه صنعتی کاله و یکی 
لبنی و گوشتی  از صادرکنندگان معتبر محصولات 
کشور- یکی دیگر از سخنرانان بخش خصوصی مراسم 
روز ملی صنعت و معدن بود که فرصت یافت مسائل و 
چالش های صنعت را به طور مستقیم با وزیر صنعت و 

سایر مسئولان در میان بگذارد. 
وی، عدم وجود نگاه یکپارچه به صنایع را به عنوان دغدغه 
اصلي صنعت برشمرد و تصریح کرد: معافیت هاي مالیاتي 
از  برخي  نباید  و  باشد  یکسان  باید  براي محصولات 
پرداخت این مالیات ها معاف باشند. قانون باید براي همه 
یکسان اجرا شود و شرایط کسب و کار مطلوب براي تمام 

صنعتگران به صورت یکسان فراهم شود.

این صنعتگر، راهکار نجات صنایع کشور را تخصیص 
ارزش  بر  مالیات  حذف  و  اولیه  مواد  واردات  به  یارانه 
افزوده دانست و گفت: باید بر اساس سیاست هاي اقتصاد 
مقاومتي و سیاست گذاري صادرات محور که مبتني بر 
میزان صادرات  است  داخلي  و مصرف  اشتغال  تولید ، 

واحدهاي تولیدي را افزایش داد. 
به گفته سلیمانی، توجه به صادرات، حلقه مفقوده توسعه 
اقتصادي کشور است در حالی که براي صادرات کاري 

نمي کنیم و فقط شعار سر مي دهیم! 
مدیر گروه صنعتی کاله گفت: راهکار مناسب حل بحران ، 
افزایش مصرف داخلي با کاهش قیمت هاي تمام شده 
و جلوگیري از واردات محصولات قابل تولید در کشور 

است.
وی بر تدوین برنامه های استراتژیک خاص براي صنایع 
مختلف و تعیین یک متولی مشخص برای کنترل روند 
اجرای این برنامه ها تأکید کرد و ادامه داد: در حال حاضر 
بستر مناسبی برای حضور سرمایه گذار خارجی در کشور 

ما وجود ندارد.
سلیمانی، پیشنهاد شکل گیری »وزارت سرمایه گذاری 
و صادرات« را با هدف حفظ بقای صنعت و صادرات 
کشور مطرح کرد و گفت: مسئولان و دولتمردان باید 

تفکر بین المللی داشته باشند.

ثروت آفرینی نتیجه اقتصاد مقاومتی است
شرکت  مدیر  پورمند-  علی اصغر  بعدی،  سخنران 
توسعه معادن و صنایع معدنی خاورمیانه )میدکو(- 
بود. وی مطالب خود را با بیان این نکته آغاز کرد که 

ثروت آفرینی نتیجه اقتصاد مقاومتی است.

پورمند افزود: 90 درصد کل ثروت دنیا به 30 کشور تعلق 
دارد و در این میان، کشور ما با یک درصد جمعیت جهان 
یک دهم ثروت جهانی را در اختیار دارد پس در کشورمان 

ثروت آفرین نبوده ایم.
وی، حداکثر عمق معادن ایران را 350 متر اعلام کرد و 
گفت: این عمق در جهان به 4 کیلومتر هم رسیده است 
و همین نکته، ضرورت اجرایی شدن نهضت سراسری 
اکتشاف مواد معدنی توسط بخش خصوصی را به اثبات 

می رساند. 
بخش  طریق  از  آفرینی  ثروت   میدکو،  مدیر  به اعتقاد 
خصوصی و بنگاه های بزرگ اقتصادی که به صورت 
نهادهای  طریق  )از  مردمی  مشارکت  و  عام  سهامی 

سرمایه ای( اداره می شوند امکان پذیر است. 
وی یادآور شد: ثروت آفرینی از مسیر اقتصاد مقاومتی 
می گذرد که تحرک و پویایی، مقاومت در  برابر عوامل 
رویکرد  داخلی،  ظرفیت های  بر  تکیه  تهدیدکننده، 
جهادی، مردم محوری ، کاهش وابستگی به فروش نفت، 
اصلاح تولید و مصرف، فساد ستیزی و دانش محوری از 

شاخصه های مهم آن است. 
آفرینان  ثروت  به  باید  بانک ها  کرد:  تصریح  پورمند 
بانک های سرمایه گذاری خصوصی  کنند پس  کمک 
باید در کشور ایجاد شده و انواع دریافتی ها در کشور 

یکپارچه سازی شود. 
پذیرش  که  مطلب  این  به  اشاره  میدکو ضمن  مدیر 
یک  دارایی  توسط  صنعتگران  مالیاتی  اظهارنامه های 
ضرورت است، ادامه داد: مالیات، سودهای بانکی و حق 
انتفاع باید برای همه یکسان باشد اگرچه در قانون معدن 
نکته ای تحت عنوان بهره مالکانه و حق انتفاع وجود ندارد.

اکبریان - رئیس کمیسیون صنعت و معدن 
نعمت زاده - وزیر صنعتخوانساری - رئیس اتاق بازرگانی تهرانمجلس سهل آبادی -رئیس خانه صنعت و معدن ایران
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به عشق کارگرانمان نفس مي کشیم
سید عبدالوهاب سهل آبادی- رئیس خانه صنعت، 
بازرگانی  اتاق  رئیس  و  ایران  تجارت  و  معدن 
اصفهان- سخنان خود را با انتقاد از عدم حضور رئیس 
مجلس شورای اسلامی آغاز کرد و گفت: بیستمین سال 
از نامگذاری روز صنعت و معدن در تقویم کشور توسط 
آقای مهندس نعمت زاده سپری می شود؛ در این روز سعی 
می کردیم مقامات ارشد کشور حضور یابند، درد دل های 
ما و راهکار های نهفته در ذهن تولید کنندگان برای حل 
بحران ها را بشنوند، امروز منتظر آقای لاریجانی بودیم که 
به دلیل مشکلاتی که دارند در خدمتشان نیستیم، پس 

حرف هایمان را خودمان به خودمان می زنیم! 
وی ، اقتصاد امروز کشور را همچو بیماری دانست که 
کارش از بستری کردن گذشته و باید نگاهی اورژانسی به 

آن داشت و تصریح کرد: وقتی برای شعار نمانده است. 
سهل آبادی، تزریق نقدینگي را یکي از راه هاي برون 
رفت از وضعیت موجود برشمرد و گفت: با شرایط امروز 
تومان هزینه هاي جاري کشور  میلیارد  که 160 هزار 
است و این مبلغ هم گاهي به سختي تأمین مي شود، 
امکان تزریق نقدینگي وجود نخواهد داشت  اما مي توان از 
راه هاي دیگر این نقیصه را جبران کرد، جذب سرمایه گذار 
خارجي و از آن مهمتر جذب سرمایه گذاران ایراني مقیم 
خارج مي تواند یکي از مهمترین راهکاري حل این مسئله 

باشد.
به  گفته رئیس اتاق بازرگانی اصفهان، یکی از راه های 
تزریق پول به کشور استفاده از سرمایه ایرانی های مقیم 
خارج از کشور است اما این سرمایه گذاران نیازمند امنیت 
در ایران هستند تا اگر به کشور آمدند بتوانند به راحتی در 

آمریکا کار کنند.
رئیس خانه صنعت و معدن ایران ضمن ضروری دانستن 
حضور تیم اقتصادي دولت در همایش روز ملی صنعت 
و معدن گفت: پرداخت مالیات بر ارزش افزوده بر عهده 
سربازان و رزمندگان خط مقدم جبهه کار و تولید نیست  و 
فشار سازمان امور مالیاتي بر این اشتباه شرایط سختي را 

به وجود آورده است. 
سهل آبادی خطاب به مسئولان دولتی حاضر در همایش 
گفت: وقتی هیچ راه کمکی به تولید کنندگان در شرایط 
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بحرانی فعلی وجود ندارد، لااقل اذیتشان نکنید )تشویق 
حضار(. بارها و بارها به دولت و مجلس اعلام کرده ایم که 
وصول مطالبات ارزش افزوده بر عهده ما نیست و در هیچ 
جای دنیا نیز این امر مهم بر عهده تولید کنندگان نبوده 
است اما کسی به این خواسته ما توجه نمی کند. قاچاق ، 
صنعت کشور  را »بیچاره« کرده است، اگر می خواهید 
اقتصاد را نجات دهید باید همت کنید تا بیشتر از این 

آسیب نبیند. 
به گفته سهل آبادی، چرخه مبارزه با قاچاق،  ناقص است و 
ضرباتي که از این ناحیه به تولید وارد شده، جبران ناپذیر 

نیست.
وی گفت: قوانین خوبی به نفع تولید در مجلس تصویب 
می شوند اما مجلس باید بر مصوبات مربوط به تولید 
نظارت داشته باشد و نمایندگان بر تأمین اجتماعی که 
روزانه برای صنایع مشکل ایجاد می کند؛ نظارت داشته 

باشند.
رئیس خانه صنعت و معدن ایران، کارگران را به عنوان 
سرمایه هاي ملي کشور قلمداد کرد و سخنرانی خود را 
با این جمله به پایان رساند: امروز هیچ تولید کننده اي به 
فکر منافع خود نیست و ما به عشق کارگرانمان نفس 

می کشیم. 

تولید و جهاد فی سبیل الله
عزیز اکبریان - رئیس کمیسیون صنعت و معدن 
مجلس شورای اسلامی- سخنران بعدی مراسم روز 
ملی صنعت و معدن بود. وی عنوان داشت: ای کاش تیم 
اقتصادی دولت، روسای قوا و معاون اول رئیس جمهور 
در این گردهمایی حضور داشتند تا مسائل و چالش های 

مختلف صنعت با آنان در میان گذارده شود.  
اکبریان تصریح کرد: امروز دور یکدیگر جمع شده ایم تا 
از جهادگران عرصه تولید، تقدیر کنیم، جهادگرانی که 

توانستند در کشور، افتخار به وجود آورند. 
وی، تولید در شرایط فعلی را نوعی جهاد فی سبیل الله 
توصیف کرد و گفت: موفقیت در عرصه های اقتصادی و 

فرهنگی در گروی بیرون راندن فقر از جامعه است.   
رئیس کمیسیون صنعت و معدن مجلس شورای اسلامی 
در بخش های دیگر سخنان خود رفع ناهنجاری های 
اجتماعی، را در گروی اشتغالزایی و ادامه فعالیت واحدهای 

تولیدی و صنعتی و عزم همگانی دولت ، صنعتگران و مردم 
دانست و گفت:اگر بخواهیم در عرصه هایی مانند فرهنگ 
موفق باشیم، اول باید معضل فقر را ریشه کن کنیم و 
اگر در نظر داشته باشیم با ناهنجاری های اجتماعی، مواد 
مخدر، فرار مغزها، تهاجم فرهنگی، ناامنی های عمومی 
و طلاق )که گاه آماری 20 تا 30 درصدی در برخی از 
شهرها( ثبت کرده است مبارزه کنیم، نیاز داریم تا معضل 
اشتغال را که بر اساس آمار مرکز پژوهش های مجلس 

بیکاری تا هفت میلیون نفر می رسد برطرف کنیم.
اکبریان با تاکید بر این که اگر ثروتمند ترین کشور هم 
باشیم چنانچه کار نکنیم نمی توانیم کشور را اداره کنیم؛ 
اذعان داشت: کشور با دعوا و جنگ سیاسی اداره نمی شود 
بلکه نیازمند همدلی است. تا چند وقت پیش ماجرای 
اختلاس های چند هزار میلیاردی باعث شد که بانک ها 
به منابع خود قفل بزنند و به تولید ضربه زده شد و به 
نظر می رسد امروز هم ماجرای فیش های حقوقی باز هم 
برای اقتصاد مشکل ایجاد کند چرا که ممکن است برخی 
مدیران از این پس حتی نامه ای را از ترس تهمت و افترا 

نتوانند امضا کنند.
به  اعتقاد اکبریان، دولت نباید صنعتگر و بخش خصوصی 
را رقیب خود بداند بلکه باید حمایت های خود را از بخش 
خصوصی انجام دهد و در جای خود عوارض و مالیات 
خود را اخذ کند زیرا رقابت دولت و بخش خصوصی قطعاً 

به نفع اقتصاد و تولید ملی نخواهد بود.
وی تصریح کرد: دولت باید وظیفه خود را انجام دهد و 
عوارض و مالیات خود را از بخش تولید بستاند و در جایی 
که نیاز است از تولید حمایت کند در حالی که اکنون 
این اتفاق رخ نمی دهد. اگر چه دولت تصمیم بر کاهش 
نرخ های سود بانکی گرفته اما باید توجه داشت که با 31 
درصد جریمه سود بانکی  و 9 درصد مالیات بر ارزش 
افزوده تولید در تنگنا قرار گرفته است و نمی تواند رقابت 
کند، نوسانات ارز کنترل شده است و در حوزه کاهش تورم 
نیز دولت قدم های خوبی برداشته است اما معضل پیش 
رو بحث »قاچاق کالا« است که ضرر جبران ناپذیری به 
تولید و اقتصاد ملی می زند که البته قانون آن در مجلس 

تصویب شده است که باید به مرحله  اجرا برسد.
رئیس کمیسیون صنعت و معدن مجلس شورای اسلامی 
برنامه ششم توسعه در دستور کار مجلس  بررسی  از 

شورای اسلامی خبر داد و گفت: این روزها قانون برنامه 
ششم نیز در مجلس شورای اسلامی در حال بررسی 
است و از فعالان صنعتی و دیگر حوزه های تولید دعوت 
می شود تا نقطه  نظرات خود را ارائه کنند که بتوان آن ها 

را در تدوین این برنامه به کار برد.
وی در مورد قانون رفع موانع تولید نیز گفت: قانون رفع 
موانع تولید که توسط دولت به اجرا درآمد، امیدهایی را در 
بخش صنایع و تولید زنده کرد اما اثر چندانی از آن قابل 

رؤیت نیست.
برای  پنجره ای واحد  ایجاد  پیشنهاد  پایان  اکبریان در 
تصمیم گیری در استان ها را مطرح کرد به طوری که 
استانداران بتوانند قدرت تصمیم گیری داشته باشند تا 
صاحبان صنایع که صنایعی را با ظرفیت ایجاد اشتغال 
بالا و ایجاد رونق در منطقه در دست کار دارند در پیچ 
و تاب مبادی اداری و رفت و آمد بین وزارتخانه ها و 
سازمان های تصمیم گیری قرار نگیرند. بیان این مطلب از 
سوی رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس با تشویق 

مدعوین همراه بود.

رشد منفی بخش صنعت و معدن
مسعود خوانساری- رئیس اتاق بازرگانی ، صنایع، 
گرامیداشت  مراسم  در  تهران-  کشاورزی  و  معادن 
روز صنعت و معدن بیان داشت: سال 94 به گفته اکثر 
قریب به اتفاق اقتصاد دانان و فعالان تجارت یکی از 
دشوارترین سال های اقتصادی برای کشور ما بود. اگرچه 
آمار بانک مرکزی در این زمینه هنوز منتشر نشده اما رشد 
بخش صنعت و معدن به منفی 2/5 درصد رسیده است 
که عمدتاً شاخص منفی به صنایع وابسته به ساختمان، 
فولاد و خودرو اختصاص دارد؛ برای سال 95 نیز رشد 
اقتصادی 4 درصد پیش بینی شده که این رشد عمدتاً 

رئیس خانه صنعت و معدن ایران: بارها و بارها به 
دولت و مجلس اعلام کرده ایم که وصول مطالبات 
جای  هیچ  در  و  نیست  ما  عهده  بر  افزوده  ارزش 
دنیا نیز این امر مهم بر عهده تولید کنندگان نبوده 
نمی کند.  توجه  ما  این خواسته  به  اما کسی  است 
قاچاق ، صنعت کشور  را »بیچاره« کرده است، اگر 
می خواهید اقتصاد را نجات دهید باید همت کنید تا 

بیشتر از این آسیب نبیند. 
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ناشی از افزایش قیمت نفت است و کماکان برای بخش 
صنعت پیش بینی رشد مناسبی نمی شود.

وی ادامه داد: در سه ماهه اول سالجاری متأسفانه واردات 
به کشور 13 درصد کاهش یافت که بخش عمده آن 
کالاهای واسطه ای است و صادرات 5 درصد کاهش 
یافته است؛ بنابراین صنعت در سه ماه اول امسال نیز 

وضعیت مناسبی ندارد.
 خوانساری، »کاهش تقاضا« را همچون سال گذشته، 
از  ناشی  که  کرد  اعلام  سال جاری  مشکل  بزرگترین 
تأثیرات کاهش تورمی و کاهش درآمد سرانه افراد است. 
به گفته رئیس اتاق بازرگانی تهران، برای بهبود شرایط 
صنعت کشور در شرایط فعلی باید تزریق اعتبار انجام 
شود تا چرخه تولید دوباره به حرکت درآید، این تسهیلات 
باید از طریق سرمایه گذاری خارجی انجام شود اما به نظر 
می رسد که جذب سرمایه گذاری های خارجی در کوتاه 
مدت امکان پذیر نباشد و اختلافات میان مسئولان نیز در 

این مورد اثرگذار است. 
بخش دیگر سخنرانی وی به همکاری بانک و صنعت  
اختصاص داشت که در این زمینه گفت: بانک ها برای 
تسهیلات  نمی توانند  و  دارند  زیادی  مشکلات  خود 
مناسب را در اختیار صنایع تولیدی قرار دهند زیرا صندوق  
آنها عمدتاً خالی است و اعتباراتی که داده اند برگشت 
نشده تا بتوانند اعتبارات و تسهیلات جدیدی اختصاص 
دهند؛ تنها راهی که در این شرایط باقی می ماند تولید 
درآمد از داخل کشور است که شامل بخش های »ارز«، 
»سوخت« و »یارانه« می شود و دولت باید به سرعت در 

این موارد تصمیم گیری نماید.
وی ادامه داد: متأسفانه نرخ ارز طی سه سال گذشته 
هرچه  می شود  پیشنهاد  که  است  مانده  باقی  ثابت 
سریعتر ارز تک نرخی شود و با قیمت واقعی ارز در بازار 
مبادله صورت گیرد )تشویق حضار( ؛ همچنین در تمام 
اقتصاد های پیشرفته دنیا از سوخت، سیگار و مشروبات 
الکلی عوارض دریافت می شود، اما در کشور ما نه تنها از 
سوخت یارانه ای دریافت نمی شود بلکه گازوئیل به قیمت 
کم عرضه می شود. علاوه بر این در بخش دخانیات و 
مشروبات به علت قاچاق بودن مشمول مالیات نمی شوند. 
در این سال ها نه تنها به بخش تولید یارانه اختصاص داده 
نشده بلکه قسمتی از صندوق صنایع برداشت شده است.
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رئیس اتاق بازرگانی تهران به فشارهای مالیاتی و سازمان 
نیرو  تعدیل  یا  و  تعطیلی  اجتماعی که موجب  تأمین 
کارخانه ها شده اند نیز پرداخت و پیشنهاد مشخص خود 
در مورد »بخشودگی مالیات سال 94 یا اتکا به اظهار 
بنگاه و جلوگیری از بازرسی مجدد« و »تک نرخی شدن 

ارز« را به معاون اول رئیس جمهور یادآوری کرد. 
پس از اتمام سخنرانی خوانساری، یکی از تولیدکنندگان 
حاضر در مراسم به مشکلات ایجاد شده سازمان تأمین 
اجتماعی برای فعالان بخش خصوصی اعتراض نمود و 

خواستار پیگیری و رفع این قبیل مشکلات شد.

به دنبال جذب سرمایه گذاری هستیم
پس از اجرای موسیقی زنده توسط »گروه راز و نیاز« 
به خوانندگی سالار عقیلی که مورد استقبال گسترده 
میهمانان قرار گرفت و شنیدن تصنیف هایی در وصف 
مراسم  به  خاصی  حال  و  شور  مهین پرستی  و  ایران 
بخشید، مهندس محمدرضا نعمت زاده- وزیر صنعت 
و معدن- به عنوان آخرین سخنران به جایگاه دعوت 
شد که پیش از آغاز سخنرانی وی،  مجری مراسم از 
قول نمایندگان مجلس حاضر در مراسم خبر برگزاری 
جلسه ای با حضور وزیر کار، نمایندگان سازمان تأمین 
اجتماعی و پنج نماینده بخش خصوصی به انتخاب اتاق 

بازرگانی را مطرح کرد.
وزیر صنعت با بیان اینکه آماری که امروز از سیستم 
بانکی دریافت کرده ام، تأسف بار است، گفت: متاسفانه 
شدت  به  بانکها  پرداختی  تسهیلات  از  صنعت  سهم 

کاهش یافته است.
با گلایه شدید از عملکرد سیستم بانکی، گفت: سهم 
آماری  طبق  بر  بانکی  پرداختی  تسهیلات  از  صنعت 
که امروز دریافت کرده ام،  به شدت کاهش یافته و در 
مقابل، سهم خدمات بالا رفته  این در شرایطی است که 
سال قبل صنعت، 30 درصد تسهیلات بانکی را به خود 

اختصاص داده است.
وزیر صنعت، معدن و تجارت افزود: سهم صنعت اکنون 
به 25 درصد کاهش یافته و در مقابل، سهم خدمات به 

52 درصد رسیده است.
وی ادامه داد: اکنون صنعت کشور به حمایت بسیار بالایی 
نیازمند است و امیدواریم بانکها بیش از گذشته بتوانند از 

این بخش حمایت کنند،  در عین حال دولت هم تلاش 
دارد تا از صنعت حمایت های لازم را به عمل آورد.

نعمت زاده تصریح کرد: ما نمی گوییم خدمات مهم 
نیست اما خدمات به تنهایی نمی تواند پیشران رشد باشد، 
چرا که خدمات در صنعت و کشاورزی وابسته به تولید 
است اما اگر نظام بانکی به بخش تولید توجه نداشته باشد، 

مشکلات دو چندان خواهد شد.
نعمت زاده خاطرنشان کرد: دولت به دنبال این بود که 
در سال 94 شرایط خروج از رکود را جدی بگیرد اما به 
دلیل کاهش درآمدهای خود و پرداخت یارانه چیزی برای 
تزریق تسهیلات به بخش تولید باقی نماند در حالی که 
اگر نیمی از یارانه های پرداختی به افراد، به بخش تولید 
پرداخت می شد و کسانی که نیاز به دریافت یارانه نداشتند 
از دریافت آن صرف نظر می کردند، امکان انتقال آن به 
بخش تولید و ارائه تسهیلات در این بخش وجود داشت.

وی اظهار داشت: پرداخت جوایز صادراتی نیز از سال 89 
متوقف شده است در حالی که به نظر می رسد برای ایجاد 
رقابت پذیری در کشور باید این جوایز دوباره احیا شود؛ 
همانطور که کشورهای آلمان، چین، کشورهای همسایه 
و بسیاری از کشورهای صنعتی نوپا به بخش تولید خود 

برای داشتن صادراتی مناسبی ارائه می دهند.
نعمت زاده با بیان اینکه توزیع این حجم از کارت خرید 
اعتباری میان مردم کافی نیست، خاطرنشان کرد: برای 
خروج از رکود صنایع کارت خرید کالا میان بخشی از 
مردم توزیع شده اما این میزان کافی نیست و باید تمامی 
کسانی که بیمه های تامین اجتماعی، لشکری و کشوری 
هستند، بتوانند از مزایای آن استفاده کنند؛ به هرحال دایره 
فعلی کارت خرید کالا بسیار کوچک است و چیزی از آن 

در نمی آید.
وزیر صنعت، معدن و تجارت در خصوص تاثیرات برجام 
بر وضعیت صنایع و اقتصاد کشور گفت: بانک مرکزی تا 
به امروز 35 توافقنامه با بانک های مرکزی کشورهای 
دیگر بعد از اجرای برجام امضا کرده است، همچنین 215 
توافقنامه های کارگزاری با بانک های عامل انجام شده، 
حتی در حوزه اسکاندیناوی می توانیم ال  سی باز کنیم و 
به دنبال پرداخت یوزانس به صنایع داخلی هستیم. البته 
تسهیلاتی برای خرید مواد اولیه و قطعات در شرایط پس 
ارائه می شود  از اجرای برجام به تولیدکنندگان داخلی 

تا آنها بتوانند تسهیلات مالی مورد نیاز خود را از منابع 
خارجی و با نرخ مناسب دریافت کنند.

وی ادامه داد: برخلاف نظر برخی از افراد باید اذعان 
داشت که با رفت و آمد هیئت های خارجی خیلی چیز 
در کشور ایجاد شده است که در ابتدا به برگشت عزت 
که  زمانی  هرحال  به  کرد.  اشاره  باید  اسلامی  ایران 
روسای جمهور، وزرا و مدیران شرکت های خارجی به 
ایران می آیند تا بتوانند در ایران سرمایه گذاری و انتقال 
تکنولوژی داشته باشند، این خود دستاوردی برای برجام 
است که تنها به دنبال فروش کالا به ایران نیستند، ضمن 
اینکه بسیاری از مسائل لاینحلی که در اقتصاد کشور و 
در ارتباط با سایر کشورها در زمان تحریم ها وجود داشت، 
بعد از رفع تحریم حل و قراردادها و سرمایه گذاری هایی 

در بخش های مختلف انجام شده است.
وزیر صنعت ادامه داد: در بخش صنعت کشور در 5 ماه 
گذشته بیش از نیم میلیارد دلار توسط هیئت عالی نظارت 
و سرمایه گذاری تصویب و مراحل لازم را طی کرده 
است؛ در مواردی از سرمایه گذاری های انجام شده اکنون 
به مرحله ساخت و ساز رسیده است و سرمایه گذاران 
خارجی در کشور ما حضور یافته اند به طوری که ورود 

ماشین آلات صنعتی نیز به کشور در حال انجام است.
خصوص  در  خود  صحبت های  ادامه  در  نعمت زاده 
وضعیت تجارت یکطرفه ایران و کره جنوبی گفت: در 
ملاقات هایی که با مقامات های کره ای داشته ام، بارها به 
آنها اعلام کرده ام که ایران دیگر یک بازار صرف برای 
کالاهای شما نیست و برای این که بتوانید در بازار ایران 
بمانید حتماً باید سرمایه گذاری و انتقال تکنولوژی داشته 
باشید و این موضوعات به صورت کتبی به آنها اعلام شده 
است. باید به صراحت بگویم ما با کره ای ها شوخی نداریم 
و در صورتی که انتظارات طرف ایرانی را برای انتقال 

ماه   5 در  کشور  صنعت  بخش  در  صنعت:  وزیر 
گذشته بیش از نیم میلیارد دلار توسط هیئت عالی 
نظارت و سرمایه گذاری تصویب و مراحل لازم را طی 
کرده است؛ در مواردی از سرمایه گذاری های انجام 
شده اکنون به مرحله ساخت و ساز رسیده است و 
سرمایه گذاران خارجی در کشور ما حضور یافته اند به 
طوری که ورود ماشین آلات صنعتی نیز به کشور در 

حال انجام است.
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تکنولوژی و سرمایه گذاری تامین نکنند، جلوی فعالیت  
آنها گرفته می شود و برای پافشاری بر حرف خود با وجود 
سر و صداهایی که آنها راه می اندازند، اگر مجبور شوم، 
خدمت رهبر معظم انقلاب می روم تا از ایشان نامه بگیرم 

و بتوانم جلوی کره ای ها بایستم.
وی در ادامه با برشمردن چالش های پیش روی بخش 
صنعت کشور، اظهار داشت: چالش های بخش صنعت 
را می توان از دو نظر درونی و محیطی بررسی کرد که 
در بخش بیرونی به مسائلی مربوط می شود که در زمان 
تحریم ایجاد شده و باعث گسستگی صنعت کشور از 
جامعه جهانی شده است.در این میان، مشکل دیگر اقتصاد 
کشور را می توان در تک نرخی نبودن نرخ ارز و اصلاحات 
مورد نیاز در این بخش دنبال کرد؛ البته همانطور که بارها 
اعلام شده، دولت به دنبال این است که ارز را تک نرخی 

و به سمت منطقی شدن قیمت آن حرکت کند.
نعمت زاده تصریح کرد: پایین آوردن نرخ سود تسهیلات 
صنعتی از جمله مواردی است که در بخش صنعت باید به 
آن توجه کرد به طوری که به دلیل نرخ بالای سود بانکی 
تسهیلات به جای بخش تولید بیشتر به سمت خدمات 
حرکت کرده است، ضمن اینکه در زمینه محدودیت های 
تحریم ها  زمان  از  که  خارجی  بازارهای  به  دسترسی 
گسترش یافته بود به تدریج به سمت اصلاح آن هستیم 
و بخش صنعت نقش مهمی در رشد اقتصادی کشور 

خواهد داشت.
وی با بیان اینکه رشد بخش صنعتی باید 11 تا 12 درصد 
باشد، خاطرنشان کرد: این لازمه رشد 8 درصدی اقتصاد 
کشور است؛ پس باید شرایطی ایجاد شود تا سرمایه گذاران 
خارجی به کشور بازگردند که برای دست یابی به این مهم 

ابتدا باید سرمایه گذاران ایرانی را به کشور بازگردانیم.
وزیر صنعت در خصوص وضعیت مناطق آزاد کشور و 
نقش آنها در توسعه تجارت خارجی کشور گفت: در این 
خصوص اطلاعاتی در وزارت صنعت در دست جمع بندی 
است تا به شرایط آنها رسیدگی شود، البته برای مناطق 
آزاد تبلیغات گسترده ای برای احداث فروشگاه های جدید 
و فروش انجام می شود در حالی که در این مناطق باید 
سرمایه گذاری صنعتی و تولید صورت گیرد. در مناطق 
برای  دولتی  مدیران  حتی  که  می شود  مشاهده  آزاد 
ایجاد فروشگاه ها در این مناطق تبلیغات تامل برانگیزی 
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می کنند که این امر منجر به فروش بیشتر کالاهای 
خارجی در کشور می شود.

وی در مورد قاچاق نیز تصریح کرد: برای مبارزه با قاچاق 
کالا نباید اجناس کشف شده دوباره در بازار توزیع شود 
بلکه باید آنها را آتش زد و یا به مقصد اولیه بازگردانده 
شوند، البته در شرایط بعد از برجام با توجه به ارتباطی 
که برای ما فراهم شده است، به دنبال این مهم هستیم 
و شرایط جذب سرمایه گذاری را دنبال می کنیم. باید توجه 
داشت که برای داشتن بازار صادراتی مناسب حتماً باید 
تولید برای صادرات داشت به طوری که با مازاد تولید 
انجام شده نمی توان بازار صادرات مناسبی را به دست 
آورد که این مهم در بخش هایی مانند فولاد و مس و تا 

حدودی صنایع غذایی انجام شده است.
تقدیر  الواح  صنعت،  وزیر  سخنرانی  اتمام  از  پس 
نمونه،  معدنی  و  صنعتی  واحدهای  تندیس های  و 
پیشکسوتان صنعتی و معدنی، بهره برداران، مکتشفین و 

خدمات فنی و مهندسی اعطا شد.

برگزیدگان:
پیشکسوتان صنعتی و معدنی:

1-نساجی و پوشاک- عبدالمجید سعیدی نژاد-کفش 
پیام- تهران

آملی-  عابدی  بهداشتی-داوود  و  دارویی  2-غذایی، 
مهدتاژ-قزوین

3- فلزی و لوازم خانگی-سید رضا مقیمی اصل- مهر 
اصل- آذربایجان شرقی

4- معدن-عباس پرورش
5-چینی آلات بهداشتی-عباسعلی قصاعی-چینی زرین

6- لوازم خانگی- لعیا رویایی- تفلون کومه ایران

واحدهای صنعتی:
7- اطلس پود -تولید انواع پارچه و پرده ای 

تور-آذربایجان شرقی
8- دسترنج رضا بافت- نخ فیلامنت پلی استر- 

قزوین
9-شرکت نساجی خوی - نخ و پارچه جین و 

پنبه ای- آذربایجان غربی
آب  و  نوشیدنی  ایچ(-انواع  )سن  عالیفرد  10-شرکت 

میوه- مرکزی
11- شرکت نگین بهداشت آرین )پرژک(-انواع شامپوها 

و ...- سمنان
12- داروسازی اکسیر- انواع دارو- لرستان

13- شرکت سقزسازی کردستان ون-آدامس بر پایه 
صمغ طبیعی- کردستان

14-فرآوری ساخت- تولید کمک فنر- گیلان
15- بنیان صنعت اول- تولیدکننده جعبه فرمان-البرز
16- مجتمع صنایع لاستیک یزد- تایر و تیوب- یزد

17- شرکت کیمیا کلر کبودان-انواع کلر، اسید کلریدریک 
و ... - آذربایجان غربی

18- طب پلاستیک نوین مصنوعات پلاستیکی- سمنان
19-مجتمع صنعتی تایر کورد کرمانشاه- کرمانشاه

و  -سیستان  فلزی  سازه های  سازه-  هامون   -20
بلوچستان

21- تکران مبرد- لوازم خانگی- قم
ساختمان  و  پنل  ساندویچ  توس-  بارون  آریا   -22

پیش ساخته فلزی- خراسان رضوی
23-تامکار- ساخت تجهیزات فولاد و آجر- اصفهان

24- پاک اندیشان شهر آذر- ماشین الات تولید نان و 
شیرینی- آذربایجان غربی

25- شرکت مهندسی و ساخت ژنراتور مپنا- انواع ژنراتور 
و توربین بادی- البرز

26- نصرت اله ابراهیمی مفتخر )چینی نام(- چینی آلات 
بهداشتی- همدان

27- سبک سازان شرق خراسان-بتن سبک-خراسان 
شمالی

و  محال  فولاد-چهار  ورق  آسیا  آور  توان  فولاد   -28
بختیاری

29- پیشگامان عصر ارتباطات- تولید و مونتاژ قطعات 
سخت افزارهای GPS و PFID- یزد

30-پارس سوئیچ- انواع کلید فشار قوی، سکسیونر - 
زنجان

تریلر-  انواع  کننده  تولید  سامان  صنعت  اروم   -31
آذربایجان غربی

بهره برداران:
32- شرکت معادن سنگ آهن احیا سپاهان- خراسان 

رضوی-سنگ آهن احیاء سپاهان-سنگ آهن
33-شرکت تخت سیرجان- کرمان تخت سیرجان- 

مس پورفیری
الیگودرز لرستان  34-شرکت معدنی عمران و توسعه 

شاقز- کربنات کلسیم
35- شرکت معادن بافق یزد- سرب و روی کوشک- 

سرب و روی

 مکتشفین:
36-کرمان- شرکت توسعه معادن کوثر- پلی متال-3 

محدوده امید بخش
37- اردبیل- سازمان توسعه و نوسازی معادن و صنایع 

معدنی ایران فلزی-6 محدوده امید بخش
اختران- طلا-5000  زرمعدن  مرکزی - شرکت   -38

ppm 1/5 هزار تن با عیار
مس،  زمان،  زمین کاوان  جنوبی-  39-خراسان 
و  0/75درصد  عیار  با  مس  هزارتن  کرومیت-810 

کرومیت باعیار 39 درصد

خدمات فنی و مهندسی:
آپادانا-  دلفین  سامانه ساز  نرم افزار-  صنعت   -40
سامانه های هوشمند مکان یابی و ردیابی وسائط نقلیه به 

صورت الکترونیکی اصفهان
41-مرکز برتر تحقیق و توسعه- ایران دلکو- مبدل های 

کاتالیستی- تهران
42-محصول برتر تحقیق و توسعه- تولیدی و صنعتی 
خراسان  نیروگاهی -  هوای  فیلترهای  فیلتر-  بهران 

رضوی
هایر  بازرگانی  و  تولیدی  بنیان-  دانش  43-شرکت 
پلاست-قطعات پلاستیکی محصولات لوازم خانگی- 

اصفهان

وریز صنعت: برای مبارزه با قاچاق کالا نباید اجناس 
کشف شده دوباره در بازار توزیع شود بلکه باید آنها 
را آتش زد و یا به مقصد اولیه بازگردانده شوند، البته 
در شرایط بعد از برجام با توجه به ارتباطی که برای 
ما فراهم شده است، به دنبال این مهم هستیم و 

شرایط جذب سرمایه گذاری را دنبال می کنیم.
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